
Referat for ældrerådsmøde den 14. august 2023 kl. 9.00 – 12.15 Guldborgsund 

Kommune 

 

Afbud: Formand Bob Richard Nielsen, næstformand Kathrine Brønnes, konstitueret 
centerchef for Sundhed og Omsorg Marianne Søgaard Hansen. Mel alle 3 deltager i et 
ekstra møde onsdag den 16. august kl. 15.30. 

Deltagere: Inge – Lise, Jane, Conny, Birgit, Jan, Erik, Bent, Ebbe, Lars, Bjarne og Peter 

1. Møde med inviterede gæster fra Udvalget for Ældre og Omsorg samt 
administrationen bestående af:  
Punkt 1 er udsat til ekstra møde onsdag den 16. august 2023.  

Formand Bob Richard Nielsen, næstformand Kathrine Brønnes, konstitueret centerchef for 
Sundhed og Omsorg Marianne Søgaard Hansen. 

a. Resultat af udvalgets behandling af sundhedsaftalerne efter team møde den 1. 
august og udvalgsmøde 9. august. 
 

b. GuldBoSund og tvist om betalinger. 
 

c. Udvalgets forslag til yderligere besparelser indenfor ældre - og omsorgsbudget? 
 

d. Hvad sker der med klyngeprojektet? 
 

e. Skærm - besøg og spareplaner. 
 

f. FOA artikel om Bakkehusets pleje. 
 

g. Selvtræning Kildebo i Sakskøbing. Hvad sker der - Conny. 

2. Godkendelse af dagsorden. 
    Godkendt med rettelse til 4 a – dato skal være 8. august.  
    Herudover sættes et punkt ( 4 i ) på vedr. Nykøbing F. Sygehus 

3. Godkendelse af referater fra 12. juni 2023. 
    Godkendt 

4. Orientering samt beslutninger om ikke afsluttede sager. 

     a. Møde i forretningsudvalget (regionen) den 8. august – Bent. 
         Mødet den 9. juni blev drøftet og der skal strammes op på tidsstyringen af tid ved 
møderne. Referater ønskes på lagt op på regionens hjemmeside. Der blev udarbejdet et 
høringssvar vedr. sundhedsaftalen, herunder fokus på demens. Temamøde 22. september 
i Ringsted på cafe Ingeborg blev drøftet. 9. november er der temamøde i Sorø bl.a. med 
indlæg fra Roskilde Kommune om deres udarbejdelse af tilsynsrapporter. Forslag til et 
sted for besøg i 2024 efterspørges. Junimøde afvikles ikke i 2024. Seniorfestival blev rost. 
Bestyrelsesseminar i Danske Ældreråd sidst i august 2023.  



     b. Aktiviteter Lindehaven, Blishøj og Gedser - Bent, Jane og Conny. 
         Der har været møde med Janne vedr. igangsætning af aktiviteter, men de har ikke 
efterfølgende efterspurgt assistance. De har tilbudt at komme og fortælle om hvad status 
er på nuværende tidspunkt. Der er god gang i aktiviteterne i Gedser. Det er begrænset 
deltagelse i de tilbudte aktiviteter. 

    c. Aktivitet i Nr. Alslev er der blevet noget etableret?         
       Ældre Sagen har mange tilbud og flere har givet udtryk for, at der pt. ikke er yderligere 
behov. 

    d. Aktiviteter i Nysted? - Ebbe.  
        Også i Nysted er det Ældre Sagen, som har mange aktiviteter.  

    e. Fælleskøkkenet - Ebbe. 
        Det kommende møde er i september. Borgerne skal visiteres for at kunne købe mad i 
Fælleskøkkenet til de godkendte takster. Det undrer at der er stor forskel på udgifterne til 
madservice i Lolland og Guldborgsund Kommune. Der efterlyses en analyse af hvad der 
indgår i madserviceomkostningerne og om det er korrekt, at der er stor forskel på 
omkostningerne i de 2 kommuner evt. sammenholdt med andre kommuner, hvis muligt.  

    f. Hvordan tackler vi skærmmøder i fremtiden – Lars 
       Ældrerådet opfordrer til at orienteringsmøder kan foregå som skærmmøder, men 
møder med debat ser man gerne som fremmøde.  
        

    g. Evaluering af vores deltagelse i Senior festivalen, er økonomien med indbetaling    
faldet på plads? 
       Der er mange positive tilkendegivelser.  

    h. Nyt om Facebook og hvad Lars og Inge - Lise ønsker at tilføje. 
        Facebook bør også fremover primært anvendes til information. 

    i. Nykøbing F. Sygehus 
      Emnet er på det kommende byrådsmøde. Ældrerådet drøftede hvad der kunne 
forventes af den fremtidige organisering. Det er stadig vigtigt at bevare et lokalt 
funktionsdygtigt sygehus.  

5. Orientering samt beslutninger fra formanden: 

    a. Aktuelle spareplaner: Udvalget har lovet økonomiafdelingen at de vil spare 1% af 
budgettet i 2023, der er foreløbig sparet på sygdom, samt ubrugte velfærds millioner og to 
2 lederstillinger er ikke genbesat. 

    b. Udvalget vil i august diskutere egentlige spareområder samt omlægninger af 
madservice.  

    c. Regionsældrerådet møde 22/9. med Cafe Ingeborg. 
        5 deltagere fra ældrerådet tilmeldes. 

    d. Værkstedsorienteret workshop om pressehåndtering 28/9. Ringsted. 
        Ingen deltager. 



    e. Fremtidens boliger for ældre 25/10. Ringsted. 
        5 deltager tilmeldes 

    f. Temadag Ringsted 9/11. 
        5 deltagere. Tilmelding endeligt den 16. okt.  

    g. Vingsted Konferencen 23/11. 
        4 – 6 deltagere. Endelig tilmelding i oktober.  

    h. Nordic Ville projekt Bent og Inge Lise deltog. 
        Spændende projekt med 600 boliger til forskellige målgrupper.  

    i. 20/6. møde i kartoffelladen vedr. kommuneplan - Bent, Peter samt Lars deltog, Simon 
Hansen har lovet Peter vi kan indsende vores høringssvar efter mødet dags dato. 

    j. Høringssvar på genbrugshjælpemidler 

    k. Inge Lise kan ikke deltage i ældrerådsmøder den 11/9. samt 16/10. 

6. Orientering samt beslutninger fra øvrige medlemmer 

    a. Facebook – Lars 
        Besøgstal laver end tidligere.  

    b. Teknik, Klima og Miljø samt Trafiksikkerhedsråd - Conny og Lars. 
         Tilbagemelding vedr. høringssvar for besparelser på buskørsel efterlyses. 

    c. Økonomi og budgetter- Bent 
        Drøftes sidst i august. 

    d. Socialsektoren: Conny 
        Intet at bemærke. 

    e. Fagudvalg: Alle. 
        Ingen bemærkninger   

    f. Økonomi ved kasserer - Conny Krog. 
       Budget følges stadig.  

 7. Eventuelt.  

 8. Næste møde 11. september 2023 og ekstraordinært møde 31. aug. eller 1. sept. 
2023 vedr. økonomi. 

 

Peter Müller 
referent 


